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AANHANGSEL TOT DE HANDELINGEN VAN DE GEMEENTERAAD

(Vragen van de fractie GroenLinks)

No. VR 22 032 Rijswijk, 1 november 2022

Corsa nummer: 22.060460

De jonge wijk Rijswijk Buiten is een aantrekkelijke en kindvriendelijke wijk, waar veel jonge gezinnen 
wonen. De wijk wordt het paradepaardje van Rijswijks duurzaamheidsprojecten genoemd en 
geroemd.

1.

Echter wordt er, na de constatering van het ontbreken van een goede OV verbinding, wederom 
negatief het nieuws gehaald. Deze keer door het gebrek aan onderwijsplaatsen voor kinderen van de 
basisschoolleeftijd. Het is voor deze kinderen nauwelijks nog mogelijk om naar een school in de eigen 
buurt te gaan.

Daarom wil GroenLinks de volgende vragen aan het college stellen:

2. Onderschrijft het college het belang dat kinderen in hun eigen buurt naar school kunnen gaan?
3. Onderschrijft het college dat door het gebrek aan onderwijsplaatsen, op het gebied van 

veiligheid en sociale cohesie in de buurt, veel kinderen én ouders hiervan de dupe zijn?
4. Onderschrijft het college dat het onwenselijk is dat basisschoolleerlingen gedwongen worden om 

in een andere gemeente naar school gaan?
5. Is het college op de hoogte dat er in de wijk Rijswijk Buiten basisschoolleerlingen naar een school 

buiten de gemeentegrens gaan?
En zo ja, weet het college om hoeveel leerlingen dit gaat en of dit aantal de komende jaren zal 
toenemen?

6. Als er tijdens de ontwikkelingsfase van de wijk een leerlingenprognose is gemaakt waarin de 
piekfase is opgenomen, waarom is er dan geen rekening gehouden met het plaatsen van 
tijdelijke onderwijslocaties?

7. Wat is de zienswijze van het college om samen met de scholen het gebrek aan onderwijsplaatsen 
op te lossen? 

8. Kan het college toezeggen dat u er op toeziet dat u bij de toekomstige ontwikkeling en 
uitbreiding van de stad daadwerkelijk inspeelt op de groeiprognoses, zodat tekorten van 
onderwijsplaatsen kunnen worden voorkomen en kinderen in hun eigen buurt naar school 
kunnen?

Namens de fractie van GroenLinks Rijswijk
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Het college beantwoordt de vragen als volgt:
1. Onderschrijft het college het belang dat kinderen in hun eigen buurt naar school kunnen gaan?

Ja.

2. Onderschrijft het college dat door het gebrek aan onderwijsplaatsen, op het gebied van veiligheid 
en sociale cohesie in de buurt, veel kinderen én ouders hiervan de dupe zijn?
Nee dit onderschrijven wij niet. Er zijn geen indicatoren bekend die bewijzen dat, als kinderen 
niet in de buurt naar school gaan, dit de veiligheid en/of de sociale cohesie in de buurt negatief 
beïnvloed. 

3. Onderschrijft het college dat het onwenselijk is dat basisschoolleerlingen gedwongen worden om 
in een andere gemeente naar school gaan?
Ja, dit onderschrijven wij. Wij zijn voorstander van zo thuisnabij mogelijk onderwijs voor ieder 
kind. Echter in Nederland is vrijheid van schoolkeuze voor ouders en zijn de scholen zelf 
verantwoordelijk voor het aannamebeleid (binnen de kaders die de wet daaraan stelt). Over de 
plaatsingsproblematiek en de (mogelijke) oorzaken daarvan, die op dit moment op meerdere 
plaatsen in Rijswijk speelt, gaat de wethouder binnenkort het gesprek aan met de 
schoolbesturen.

4. Is het college op de hoogte dat er in de wijk Rijswijk Buiten basisschoolleerlingen naar een school 
buiten de gemeentegrens gaan?
Ja. 
En zo ja, weet het college om hoeveel leerlingen dit gaat en of dit aantal de komende jaren zal 
toenemen?
Er is een zo goed mogelijke inschatting gemaakt. De postcodegebieden (2286 en 2288) die in 
RijswijkBuiten gelden, gelden namelijk ook voor (delen van) wijken buiten RijswijkBuiten. 
Uit RijswijkBuiten gaan er 126 leerlingen naar Delft en 38 leerlingen naar Den Hoorn. Daarnaast 
gaan er 40 leerlingen naar een school in Delft op basis van geloofsovertuiging en 87 leerlingen 
naar een school met een onderwijsmethode die niet in Rijswijk aanwezig is. Vanwege de 
keuzevrijheid voor een school die ouders in Nederland hebben is het niet bekend of dit aantal de 
komende jaren gaat toenemen. 

5. Als er tijdens de ontwikkelingsfase van de wijk een leerlingenprognose is gemaakt waarin de 
piekfase is opgenomen, waarom is er dan geen rekening gehouden met het plaatsen van tijdelijke 
onderwijslocaties?
Er is in Rijswijk Buiten voor de piekfase tijdelijke onderwijslocaties beschikbaar. Zo is de tijdelijke 
locatie aan de Van Rijnweg in gebruik bij Kindcentrum Buitenrijck. 
Aan de Laan van ’t Haantje/Trilgrasstraat is ook een tijdelijke pieklocatie gerealiseerd welke in 
gebruik is door de Freinetschool Parkrijk. 
Daarnaast heeft onlangs de Laurentiusstichting bij het ministerie aangegeven een nieuwe school 
te willen stichten in Pasgeld, IKC Natuurrijk. 
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Wanneer dit initiatief wordt gehonoreerd door het ministerie betekent dit nog meer 
onderwijsplaatsen voor de wijk RijswijkBuiten, waar o.a. de kinderen van de nieuwe bewoners in 
Pasgeld naar school kunnen.

6. Wat is de zienswijze van het college om samen met de scholen het gebrek aan onderwijsplaatsen 
op te lossen? 
De gemeente is alleen verantwoordelijk voor onderwijshuisvesting. Die wordt gerealiseerd op 
basis van leerlingenprognoses en in overleg met, en op verzoek van de schoolbesturen, als uit die 
prognose blijkt dat er bij een school/in de wijk een zodanige groei plaatsvindt dat er recht 
ontstaat voor uitbreiding van die school/het stichten van nieuwe scholen in die wijk. 
In de prognoses worden de diverse elementen zoals woningbouw- en bevolkingsontwikkeling en 
belangstellingspercentages voor de diverse scholen, meegenomen. De prognoses worden 
jaarlijks bijgesteld
Er is op dit moment voldoende m2 onderwijshuisvesting in RijswijkBuiten om aan de huidige 
onderwijsbehoefte, die uit de prognoses blijkt, te voldoen. 
Er staan op dit moment zelfs een aantal lokalen leeg in het gebouw aan de Laan van ’t 
Haantje/Trilgrasstraat. 
Het geven van onderwijs en het aannemen/plaatsen van leerlingen op een school is de 
verantwoordelijkheid van de scholen/schoolbesturen. Zo hanteren veel schoolbesturen 
bijvoorbeeld het uitgangspunt van “gefaseerd groeien”. 
Over de plaatsingsproblematiek en de (mogelijke) oorzaken daarvan, die op dit moment op 
meerdere plaatsen in Rijswijk speelt, gaat de wethouder binnenkort het gesprek aan met de 
schoolbesturen.

7. Kan het college toezeggen dat u er op toeziet dat u bij de toekomstige ontwikkeling en uitbreiding 
van de stad daadwerkelijk inspeelt op de groeiprognoses, zodat tekorten van onderwijsplaatsen 
kunnen worden voorkomen en kinderen in hun eigen buurt naar school kunnen?
Ja, deze zijn opgenomen in het door de raad vastgestelde Integraal Huisvestingsplan. In dit plan 
zijn o.a. de ontwikkelingen in de stad en de gevolgen daarvan voor onderwijshuisvesting voor de 
komende 20 jaar, als indicatie, in beeld gebracht en van (voorlopige) oplossingen voorzien. Voor 
de eerste vijf jaar zijn deze oplossingen en de daarbij behorende investeringsbedragen door uw 
raad vastgesteld. Na vijf jaar vindt herijking van het IHP plaats.

Burgemeester en wethouders,
de secretaris,

P.M. Schuit

de burgemeester (wnd),

mr.drs. G.A.A. Verkerk


